

国家社会科学基金资助期刊



QK2230931

CHINESE  
JOURNAL OF  
LAW

4

2022

法学研究

中国社会科学院法学研究所 主办

万方数据

法学研究

(双月刊)

· 习近平法治思想专论 ·

以习近平法治思想引领行政审判制度

新发展 ..... 章志远 (3)

警察行政介入民事领域的正当性及

类型化调控 ..... 陈鹏 (20)

数字经济视域下包容审慎监管的法治逻辑 ... 刘权 (37)

债法总则消亡史 ..... 朱庆育 (52)

“债权物权化”之范畴厘定 ..... 袁野 (73)

商标“显著特征”之内涵重释 ..... 谢晴川 (93)

用户价值与数字税立法的逻辑 ..... 张牧君 (112)

群体诉讼的博弈分析 ..... 王福华 (132)

个人信息保护合规的体系构建 ..... 敬力嘉 (152)

刑事诉讼专门性证据的扩张与规制 ..... 吴洪淇 (168)

晚清时期国人对法院组织的认知 ..... 侯欣一 (185)

外国版权客体在本国的保护 ..... 阮开欣 (205)

封面题字：吴应武

# CHINESE JOURNAL OF LAW

(Bimonthly)

Vol. 44, No. 4, July 2022

## CONTENTS

Guiding the New Development of the Administrative Trial System with Xi Jinping Thought on the Rule of Law .....	<i>ZHANG Zhiyuan</i>	( 3 )
Legitimacy and Categorized Regulation of Administrative Intervention by Police in the Civil Field .....	<i>CHEN Peng</i>	(20)
The Rule-of-Law Logic of Inclusive and Prudential Regulation from the Perspective of the Digital Economy .....	<i>LIU Quan</i>	(37)
The Dying History of the General Provisions of the Obligation Law in China .....	<i>ZHU Qingyu</i>	(52)
Determination of the Category of “Die Verdinglichung obligatorischer Rechte” .....	<i>YUAN Ye</i>	(73)
Reinterpreting the Connotation of the “Distinctive Character” of Trademark .....	<i>XIE Qingchuan</i>	(93)
User Value and the Logic of Digital Tax Legislation .....	<i>ZHANG Mujun</i>	(112)
The Game Analysis of Collective Litigation .....	<i>WANG Fuhua</i>	(132)
Constructing a Personal Information Protection Compliance System .....	<i>JING Lijia</i>	(152)
Expansion and Regulation of Professional Evidence in Criminal Procedure ...	<i>WU Hongqi</i>	(168)
Chinese People’s Cognition of the Court Organization in the Late Qing Dynasty .....	<i>HOU Xinyi</i>	(185)
Domestic Protection of Foreign Copyright Objects .....	<i>RUAN Kaixin</i>	(205)



法学研究公众号



社科期刊网

ISSN 1002-896X  
CN 11-1162/D

国内代号: 2-528  
国外代号: Bm164

ISSN 1002-896X



国内定价: 70 元

万方数据